
Protokół

ze wspólnego posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia, 
Komisji  Budżetu i Samorządu, Komisji Rewizyjnej, Komisji Rozwoju

Gospodarczego Rolnictwa i Integracji Europejskiej, Komisji Infrastruktury 
i Drogownictwa oraz Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, 

które odbyło się w dniu 17 listopada 2020 roku o godzinie 1400 
w sali Sesyjnej w Urzędzie Miejskim w Kowalewie Pomorskim.
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Ad.1.Sprawy regulaminowe.
I Obecność na posiedzeniu:
stan Komisji - 14 radnych
obecnych - 14 radnych w tym Przewodniczący RM  /  spóźnienie Piotr  Sęk, Marcin
Dunajski/
nieobecni - 0 
 
Dodatkowo udział wzięli: Barbara Niewidział Dyrektor MGOK, Monika Kozińska pracownik UM,
Przedstawiciel Stowarzyszenia Prywatnych Przedsiębiorców Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie
„ DZIAŁAMY RAZEM” Jacek Dębski. 
Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.

II Posiedzeniu Komisji przewodniczył:
Przewodniczący Komisji Robert Bejgier

III   Proponowany porządek posiedzenia:  

1. Sprawy regulaminowe.
2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji.
3. Realizacja zadań Statutowych MGOK w tym współpraca z Sołectwami w zakresie rozwoju 

kultury.
4. Zapoznanie się z realizacją zadań wynikających ze Strategii rozwoju oświaty na terenie 

Gminy Kowalewo Pomorskie na lata 2019-2023.
5. Działalność Kół Gospodyń Wiejskich w Gminie Kowalewo Pomorskie.
6. Omówienie projektów stawek podatków i opłat lokalnych na rok 2021.
7. Projekty uchwał i tematy informacyjne.
8. Zapytania, sprawy różne.
9. Zakończenie.

Ad.1 Sprawy regulaminowe.
Przewodniczący Komisji  Budżetowej i Samorządu Robert Bejgier – powitał wszystkie osoby
uczestniczące  w posiedzeniu  Komisji.  Odczytał  treść  porządku  posiedzenia  i  poinformował,  że
poproszono   o  jego  zmianę  tj.  zmianę  pkt  4  na  pkt  3.  Poprosił Radnych  o  przegłosowanie
proponowanej zmiany porządku.
Radni jednogłośnie przyjęli zmieniony porządek Posiedzenia.

Ad.2. Przyjęcie protokołu z ostatniego posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący  Komisji  Robert  Bejgier - zapytał  czy  są  uwagi  do  protokołu  z  ostatniego
wspólnego  posiedzenia  wszystkich  Komisji,  które  odbyło  się  w  dniu  21 października br.
Nie zgłoszono uwag , wobec czego poddał pod głosowanie jego przyjęcie. 
Protokół przyjęto jednogłośnie bez uwag.
O godz. 1409 na posiedzenie Komisji przybył radny Piotr Sęk.

Ad.3. Zapoznanie się z realizacją zadań wynikających ze Strategii rozwoju oświaty na terenie
Gminy Kowalewo Pomorskie na lata 2019-2023.

Pracownik  Urzędu  Miejskiego  Monika  Kozińska  –  przedstawiła i  omówiła  realizację zadań
wynikających ze Strategii rozwoju oświaty na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie na lata 2019-
2023.
Przedstawiony materiał stanowi załącznik do protokołu.
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O godz. 1418 na posiedzenie Komisji przybył radny Marcin Dunajski.

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier– zapytał czy  radni mają pytania  do przedstawionego
materiału.

Radny Jerzy Koralewski -  poinformował, że na podstawie przedstawionych materiałów brakuje
wniosków  z  odbytego  egzaminu  ośmioklasistów.  Poprosił   o  ustosunkowanie  się  do  str.  32
materiału, który otrzymali Radni po ostatnim posiedzeniu Komisji. Przedstawione są mocne i słabe
strony. Mocne strony wynikają z obowiązków nałożonych przepisami prawa i nie należałoby ich tu
wykazywać.  Przedstawione  słabe  strony  edukacji  w  materiale  tj.  niedostosowanie  sprzętu
teleinformatycznego  do  nowoczesnych  technologi  –  należy  wziąć  pod  uwagę  obecne  zdalne
nauczanie. Na ile jesteśmy przygotowani na to, że  zdalne nauczanie będzie skuteczne i właściwie
zastąpi nauczanie  stacjonarne.  Zasugerował, że   w przedstawionych słabych stronach „istniejące
przyszkolne zaplecze sportowe na terenach wiejskich wymaga modernizacji” – należałoby wskazać
gdzie i co należałoby  zmodernizować. Uważa, że problem z niewystarczającą ilością środków na
pomoc specjalistyczną w Szkołach Podstawowych występuje  na terenie całej Polski. Dotyczy to
także  nadzoru psychologicznego, chociaż  u nas w   tym kierunku zostały wprowadzone zmiany.
Poprosił Panią Monikę Kozińską o odniesienie się do podnoszonych kwestii w   przygotowanym
materiale.
Nikt z Radnych nie zgłosił  więcej uwag, ani zapytań. 

Ad.4.  Realizacja  zadań  Statutowych  MGOK  w tym współpraca  z  Sołectwami  w  zakresie
rozwoju kultury.
Dyrektor  MGOK  Barbara  Niewidział  przedstawiła  i  omówiła  realizację zadań  Statutowych
MGOK w tym współpracę z Sołectwami w zakresie rozwoju kultury. /pokaz multimedialny/ 

Przedstawiony materiał stanowi załącznik do protokołu.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał czy są uwagi i pytania w tym temacie.

Nikt z Radnych nie zgłosił uwag, ani zapytań. 
O godz. 1443 Dyrektor MGOK Barbara Niewidział opuściła posiedzenie Komisji.

Ad.5. Działalność Kół Gospodyń Wiejskich w Gminie Kowalewo Pomorskie.
Sekretarz  Gminy  Ewa  Bąk  -  przedstawiła  i  omówiła  działalność  Kół  Gospodyń  Wiejskich
w Gminie Kowalewo Pomorskie. /pokaz multimedialny/ 

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał czy są uwagi i  pytania w tym temacie.

Radny Jerzy Koralewski -  poinformował, że ożywienie działalności Kół Gospodyń Wiejskich
zapoczątkował  Przewodniczący  Komisji  Rozwoju   Gospodarczego,  Rolnictwa  i  Integracji
Europejskiej  Michał  Klafczyński,  który  zaprosił  na  zeszłoroczne  posiedzenie  Komisji
przedstawicieli  tych  organizacji.  Skierowano  wówczas  wiele  pytań  w  stronę  Radnych  oraz
zgłoszono wnioski. W przedstawionym  materiale  nie  podano  informacji  na  temat  ich  realizacji.

Zaproponował, aby kontynuować dalsze spotkania z przedstawicielami Kół Gospodyń Wiejskich,
jeżeli sytuacja związana z pandemią na to pozwoli. 
Sekretarz Gminy Ewa Bąk – poinformowała, że na część pytań i rozterek przedstawicieli  Kół
Gospodyń    Wiejskich    odpowiedź    padła   podczas    ubiegłorocznego    posiedzenia    Komisji.
Koła Gospodyń Wiejskich  otrzymały z budżetu, do rozdysponowania środki finansowe  na swoje
potrzeby,   w  tym   między  innymi  na   zakup  banerów.  Dodała,  że  część  tych  środków  Koła
Gospodyń już rozdysponowały, natomiast do tej pory nikt baneru nie zakupił.

Radny Michał Klafczyński – poinformował, że jedną z inicjatyw było zorganizowanie spotkania
z członkami Kół Gospodyń Wiejskich. W obecnej sytuacji jakiej się znajdujemy nie ma możliwości
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zorganizowania  takiego  spotkania.  W  przyszłości  planowane  jest  zorganizowanie  na  placu  za
MGOK pikniku – spotkania z członkami Kół Gospodyń Wiejskich. 

Radny Wojciech Małkiewicz  - poinformował,  że materiał  został  bardzo dobrze przedstawiony.
Podziękował wszystkim członkom Kół Gospodyń Wiejskich za  chęć działania w  ich strukturach.
Podziękowania skierował także do  sponsorów.
Przewodniczący  Komisji  Robert  Bejgier –  poinformował,  że  w imieniu  wszystkich  Radnych
przyłącza się do tych podziękowań. 

Nikt z Radnych nie zgłosił więcej uwag, ani zapytań. 

Ad. 6. Omówienie projektów stawek podatków i opłat lokalnych na rok 2021.
Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że wszyscy Radni otrzymali projekty uchwał
stawek  podatkowych  na  przyszły  rok.  Dodał,  że  przekonał  kierownictwo  urzędu  by  stawki
podatkowe  na  rok  2021  zachować  takie  jak  obecnie  obowiązują.  Powodem  takiej  decyzji  jest
bardzo trudny dla wszystkich bieżący rok. Poprosił,  aby zaakcentować  to, że   Urząd i  Rada  są
z mieszkańcami i że w tym roku podatki nie zostaną podniesione. Dodał również, że będą musiały
być  podjęte  dwa  projekty  uchwał  obniżających  stawki  podatku,  ale  szczegóły  wyjaśni  Pani
Skarbnik. Dodał również że pomogliśmy przedsiębiorcom, poprzez zakup kwiatów, których   nie
udało się sprzedać przed Świętem  Zmarłych. Całe miasto oraz tereny Gminy zostały udekorowane
kwiatami. Poinformował również, że wszystkie wnioski kierowane od przedsiębiorców o umorzenia
są rozpatrywane pozytywnie. Dodał również, że planowany budżet na przyszły rok będzie trudny.
Gdybyśmy podnieśli podatki, tak jak do tej pory o stopień inflacji, to kwota w budżecie nie byłaby
aż  tak  znacząca.  Propozycja  pozostawienia  stawek  podatku  bez  zmian  jest  ukłonem  w  stronę
mieszkańców. 

Odniósł się również do poprzedniego tematu dotyczącego Kół Gospodyń Wiejskich. Uważa, że są
one  centrum  funkcjonowania  społecznego  i  lokalnego  miejscowości.  Zaangażowanie
Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego, Rolnictwa i Integracji  Europejskiej  tak jak
i fundusze kierowane od strony rządowej oraz dofinansowania ze strony Gminy przyczyniły się do
ożywienia  działalności Kół Gospodyń Wiejskich. 

• PURM w sprawie  obniżenia średniej ceny skupu żyta stanowiącej podstawę do obliczenia
podatku  rolnego  na  obszarze  Miasta  i  Gminy  Kowalewo  Pomorskie  oraz  zwolnień  od
podatku rolnego

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że tak jak wspomniał Pan Burmistrz, jeżeli
Radni zadecydują  o  pozostawieniu  stawek  na tym  samym  poziomie  co  w roku  bieżącym,  jest 
konieczność podjęcia dwóch projektów uchwał odnośnie podatku rolnego i podatku leśnego. Radni 
w  materiałach   otrzymali   te  dwa  projekty  uchwał,  do  pozostałych  stawek  podatku  otrzymali 
uchwały, które realizowane są w tym roku.                                                                                    
Podatek rolny – w przedstawionym projekcie uchwały  jest  propozycja  obniżenia  ceny za  kwintal
żyta z 58,55 zł do kwoty 54,00 zł - czyli do poziomu,  który  obowiązuje  w  bieżącym  roku.   Przy 
zachowaniu   kwoty  54,00  zł   za   kwintal,  stawka   podatku   byłaby   w   wysokości   135,00   zł.
W przypadku zachowania tej samej kwoty do budżetu wpłynie mniej o 67 000,00 zł. Wyliczenie  to
jest w założeniu, gdyby stawkę podnieść o 2 % na rok przyszły. W projekcie, który został przesłany
Radnym pojawił się nowy zapis  w  § 2,  który  mówi  o  zwolnieniu  od  podatku  rolnego  gruntów
wykorzystywanych na działalność statutową, polegającą na wykonywaniu zadań z zakresu ochrony 
przeciwpożarowej. 

Radny  Jerzy  Koralewski  -   poinformował,  że  jest  również  za  tym  by  nie  podnosić  stawek
podatków  na  przyszły  rok.  Dodał,  że  niedawno  zgłosił   interpelację  do  Pana  Burmistrza,  by
w uzasadnieniu  projektów uchwał wskazywać jakie będą  skutki społeczne i finansowe w związku
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z ich podjęciem.  Utrzymanie stawek  podatków  na obecnym poziomie wywoła skutki  społeczne
i finansowe dla naszych mieszkańców.  W  uzasadnieniu do projektu uchwał podatkowych nic na
ten  temat  nie  wskazano. Poprosił  Pana  Burmistrza  by  zweryfikować  odpowiedź   na  jego
interpelację. 

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  poinformowała,  że  może  i  zasadne  byłoby
w  uzasadnieniach  do  projektów  uchwał  odnosić  się  do  skutków  społecznych  i  finansowych.
Nie mniej jednak należy pamiętać o tym, że  Regionalna Izba Obrachunkowa może nam zarzucić
dlaczego  nie  zastosujemy  stawek  maksymalnych,  tak  jak  robi  to  większość  Gmin.  Analizując
ubiegłe lata nie było nigdy maksymalnej kwoty stawki podatku, dlatego trudno byłoby wskazać
skutek finansowy. Po podjęciu uchwał ze stawkami podatkowymi na stronie BIP oraz w Gońcu
zamieszczane są informacje o podjętych stawkach i tam będzie można wykazać skutki finansowe. 

Radny  Jerzy  Koralewski -   poinformował,  że  wycofuje  się  z  wniosku  o  zweryfikowanie
odpowiedzi na swoją interpelację.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski –  poinformował, że nad odpowiedzią dotyczącą   interpelacji
Pana Radnego   długo się zastanawiał z kierownictwem urzędu.  Wykazanie w uzasadnieniach do
uchwał zarówno skutków społecznych i finansowych byłoby bardzo trudne.

Radna Halina Dąbrowska – w imieniu Klubu Solidarna Gmina poinformowała, że również są za
tym by stawki podatków pozostały na poziomie  roku bieżącego.  Uzasadnieniem jest  pandemia,
która dotyczy nas  wszystkich. 

Radna Jolanta Wypych – zaproponowała by przedstawić  mieszkańcom  informację z całkowitą
kwotą,  której   nie  pozyska  Gmina  do  budżetu,  w  wyniku  pozostawienia  stawek  podatków  na
poziomie roku bieżącego.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że jest to kwota 179 306,00 zł.
Przewodniczący Komisji  Robert  Bejgier –  w imieniu  Komisji  Budżetu  i  Samorządu również
uważa, że stawki podatków powinny zostać na poziomie roku bieżącego. Kwota nie jest znacząca,
ma  tylko  nadzieję,  że  nie  będzie  trzeba  obcinać  w przyszłym roku żadnych  inwestycji.  Dodał
również, że we wcześniejszych latach Radni otrzymywali zestawienia tabelaryczne, na podstawie
których  można  było  porównać   stawki  z  poprzednimi  latami.  W  tym  roku  nie  ma  to  zbytnio
znaczenia, gdyż stawki pozostaną bez zmian. Nie mniej jednak dzięki  tym zestawieniom  można
było czytelnie porównać i sprawdzić granice górnych stawek. 

Przewodniczący Rady Jerzy Orłowski – wyjaśnił, że materiał z porównywalnymi tabelkami nie
jest teraz potrzebny,  gdyż została  przyjęta propozycja by stawki podatku pozostały bez zmian.
Również jest za pozostawieniem stawek podatków z roku bieżącego. Dodał, że podniesienie stawek
podatków mogłoby również niekorzystnie wpłynąć na budżet Gminy. Podniesienie stawek mogłoby
spowodować, że większa liczba osób by ich nie płaciła .

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  –  poinformował,  że  w  przyszłym  roku  w  ponagleniach
wysyłanych  do  mieszkańców,  którzy  nie  płacą  podatków  można  będzie  napisać,  że  stawki
podatków pozostały na poziomie roku ubiegłego. Ma nadzieję, że w przyszłym roku uda nam się
pozyskać z zaległości więcej pieniędzy niż kwota  179 306,00 zł. Dodał również, że Gmina złożyła
projekt  na pozyskanie środków rządowych,  który  został pozytywnie zweryfikowany  przez Urząd
Wojewódzki. Obecnie czekamy na odpowiedź Ministerstwa. Środki  te mogą być przeznaczone  na
konkretne przedsięwzięcie inwestycyjne. 
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Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że dotyczy to projektu w  Wielkiej  Łące;
projekty dla miejscowości  po byłych Państwowych Gospodarstwach Rolnych są w trakcie analizy
i o ile będzie możliwość składania wniosków, to zostaną one złożone.

Radna Halina Dąbrowska- zapytała ile wynosi całkowita zaległość wszystkich podatków w naszej
Gminie.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odpowiedziała, że na dzień 30 września br. jest to kwota
1 365 452,00 zł. W ubiegłym roku, w tym samym czasie była to kwota 1 338 659,00 zł.  Z uwagi na
Covid -19,  procent  ściągalności  nie  jest  zły.  Nie podnosząc podatków o stopień inflacji  tj.  2%
tracimy 179 306,00 zł, jest to ułamek w skali całego budżetu. 

Radna Jolanta Wypych – zapytała, ile długu ma rekordzista w naszej Gminie. 

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna  –  poinformowała,  że  sprawdzi  i  w  czasie  posiedzenia
Komisji przedstawi tę kwotę.

Radny Michał Klafczyński – zapytał czy takie osoby w ogóle nie płacą, czy płacą co jakiś czas. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odpowiedziała, że są to osoby które w ogóle nie płacą. 

Radny Wojciech  Małkiewicz –  zapytał  czy  w takich  przypadkach  są  wykonywane  egzekucje
komornicze.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – odpowiedziała, że tak.

Nikt z radnych nie miał już więcej uwag do przedstawionego projektu. 

• PURM w sprawie obniżenia średniej ceny sprzedaży drewna przyjmowanej za podstawę do
obliczenia podatku leśnego na terenie Miasta i Gminy Kowalewo Pomorskie

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała,  że podatek leśny w naszej Gminie był
zawsze  maksymalny.  W  związku  z  tym,  że  podatek  ten  zostanie  obniżony  musi  być  podjęta
uchwała. Gdyby stawka podatku była maksymalna do budżetu Gminy wpłynęłaby  kwota  374,00zł.
Kwota  maksymalna  to  196,84  zł,  propozycja  obniżenia  do  194,24  zł.  Stawki  podatku  od
nieruchomości  i  podatku  transportowego  pozostają  bez  zmian  dlatego  nie  jest  konieczne
podejmowanie nowej uchwały. Jeżeli  chodzi o opłatę targową jest propozycja by stawka opłaty
pozostała bez  zmian. Dodała,  że  jest  przygotowany  projekt  ustawy i  nie wie  jaka  będzie
propozycja rządu, o szczególnych rozwiązaniach w związku z Covid – 19, gdzie Premier jasno się
wypowiedział, że  od 1 stycznia 2021 roku do grudnia 2021 roku nie pobiera się opłaty targowej.
Z tego tytułu, że Gminy nie będą pobierać tej opłaty, ma być rekompensata dla Gmin, które w 2019
roku przekroczyły  dochód w wysokości  10 000,00 zł.  Gmina Kowalewo się  na to  nie  załapie,
ponieważ  dochód  w 2019  roku  wyniósł  3  334,00  zł.  Brak  tego  dochodu  nie  zaburza  naszego
budżetu,  stracimy  około  2  000,00  zł,  gdyż  40  %  płacimy  za  zbieranie  inkaso  do  ZGKiM.
W dalszym ciągu jest propozycja by nie podejmować opłaty  od posiadania psów. 

Radny  Wojciech  Małkiewicz –  zapytał  czy  Wieloletnia  Prognoza  Finansowa  nie  zostanie
zaburzona przez pozostawienie stawek podatków z roku bieżącego. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna –  poinformowała,  że projekt  budżetu na 2021 rok został
przesłany do Regionalnej  Izby Obrachunkowej.  Przewodniczący Rady otrzymał  już ten projekt,
pozostali radni otrzymają go 26 listopada przed Sesją RM,  celem zapoznania. 
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Nikt z radnych nie miał już więcej uwag do przedstawionego projektu. 

Ad.7.Projekty uchwał i tematy informacyjne.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – poprosiła o omówienie przez Kierownika ref.  OŚRiEG
Edytę Jasińską projektu uchwały dotyczącego :

• zmiany „Planu gospodarki niskoemisyjnej Gminy Kowalewo Pomorskie”.

Kierownik ref. OŚRiEG Edyta Jasińska –  poinformowała, że w związku z termomodernizacją
SP w Mlewie zostały naniesione kosmetyczne poprawki w planie, w związku z czym należy podjąć
projekt uchwały. 

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał czy jako Gmina ponosimy w związku z tym
jakieś koszty. 

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  poinformowała,  że  są  to  środki  znaczone,
dedykowane  dla  członków  Zintegrowanych  Inwestycji  Terytorialnych.   Konkurs  ten  będzie
ogłoszony  w  miesiącu  grudniu  tego  roku.  Dofinansowanie  jest  w  granicach  400  000,00  zł.
Wysokość dofinansowania uzależniona jest od uzyskanego wskaźnika efektywności energetycznej.
Nasz udział jest w granicach  100 000,00 zł. 

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał czy w byłym budynku Przedszkola była już
taka modernizacja. 

Kierownik ref. OŚRiEG Edyta Jasińska –  poinformowała, że nie. Jeżeli chodzi o PGN, zadania
były  wpisywane  od  2015  roku   do  2021  roku.  Treść  pozostaje  bez  zmian  i  budynek  starego
przedszkola jest w tych zadaniach. 

Kierownik ref.  TIiGG Bożena Rymanowska – dodała,  że jest  to  tylko uaktualnienie  danych.
Poinformowała również, że na budynek byłego przedszkola nie otrzymamy dofinansowania, gdyż
jest  on  w  ewidencji  zabytków  i  konserwator  w  zakresie  prac  jakie  można  wykonywać  jest
rygorystyczny. 

Nikt z radnych nie miał już więcej uwag do przedstawionego projektu. 

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka –  poprosiła  o  omówienie  przez  Kierownika  ref.  GKiM
Małgorzatę Wegner projektu uchwały dotyczącego :

• zaliczenia dróg do kategorii dróg gminnych na terenie Gminy Kowalewo Pomorskie

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner  –  poinformowała,  że  mieszkaniec  Wielkiego
Rychnowa chce dokonać podziału działki i aby  to  przeprowadzić  działki  muszą   mieć  dostęp  do
drogi publicznej. Zaliczenie drogi do kategorii dróg publicznych następuje w formie uchwały Rady
Miejskiej.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier  – zapytał czy w uzasadnieniu muszą być wymienione
wszystkie wcześniej podjęte uchwały.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że nie muszą, jednakże dzięki temu
zachowana  jest  ciągłość.  Za  poprzedniej  kadencji  również  tak  robiono,  dlatego  tak  został
przygotowany projekt uchwały. 

Nikt z radnych nie miał już więcej uwag do przedstawionego projektu. 

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – poinformowała, że projekty uchwał w sprawie:

• zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kowalewo Pomorskie na lata 2020-2035,
• zmiany uchwały budżetowej na rok 2020
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nie  są  jeszcze  przygotowane,  do  piątku  Radni  otrzymają  te  projekty.  Dodała,  że  należy
zastanowić się nad tym czy Radni chcą spotkać się jeszcze przed Sesją RM by omówić te
projekty, czy jeżeli ktoś będzie miał jakieś zapytania -  indywidualnie spotka się z Panią
Skarbnik.

W wyniku dyskusji ustalono, że jeżeli ktoś z Radnych będzie miał jakieś pytania to bezpośrednio
zgłosi się do Pani Skarbnik. Jeżeli jednak będą jakieś większe przesunięcia, odbędzie się spotkanie
wszystkich Radnych przed Sesją RM. 

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka –  poprosiła  o  omówienie  przez  Kierownika  ref.  TIiGG
Bożenę Rymanowską projektu uchwały dotyczącego :

• nadania  imienia  Siostry  Moniki  –  Teresy  Gojtowskiej  Dziennemu  Domowi  Pobytu
w Kowalewie Pomorskim

Kierownik  ref.  TIiGG  Bożena  Rymanowska –  poinformowała,  że  od  stycznia  2021  roku
planowane jest  otwarcie  Dziennego Domu Pobytu,  w związku z czym Burmistrz  wnioskuje do
Radnych o podjęcie uchwały o nadanie imienia  Siostry Moniki – Teresy Gojtowskiej  Dziennemu
Domowi Pobytu. 

Nikt z Radnych nie zgłosił uwag, ani zapytań do przedstawionego projektu  uchwały. 

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka –  poprosiła  o  omówienie  przez  Kierownika  ref.  GKiM
Małgorzatę Wegner projektu uchwały dotyczącego :

• powierzenia gminnej osobie prawnej – Zakładowi Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej
Spółce z ograniczoną odpowiedzialnością w Kowalewie Pomorskim, wykonywania zadań
własnych  Gminy  Kowalewo  Pomorskie  w  zakresie  zarządzania  nieruchomościami
zabudowanymi komunalnymi budynkami z lokalami mieszkalnymi oraz innymi lokalami,
w tym lokalami użytkowymi w celu zaspakajania zbiorowych potrzeb wspólnoty.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – poinformowała, że kilka lat temu podejmowane były
przez  Radę  Miejską  uchwały  w sprawie  powierzenia  zadań z  zakresu  utrzymania  czystości  na
terenie  Miasta  i  Gminy  oraz  zieleni,  a  także  powierzenia  selektywnej  zbiórki  odpadów
komunalnych  ZGKiM  Sp.  z  o.o  w  Kowalewie  Pomorskim.   W  związku  ze  zmianą  ustawy,
dopuszczone  jest  podjęcie  takiej  uchwały,  która  pozwoli  na  bezprzetargowe  zlecanie  zadań
własnych Gminy Kowalewo Pomorskie w zakresie zarządzania nieruchomościami zabudowanymi
komunalnymi  budynkami   z  lokalami  mieszkalnymi  oraz  innymi  lokalami,  w  tym  lokalami
użytkowymi w celu zaspakajania zbiorowych potrzeb wspólnoty.

Przewodniczący  Komisji  Robert  Bejgier  –  zapytał  czy  są jakieś  pytania  do  przedstawionego
projektu uchwały. 

Radny Jerzy Koralewski – zapytał czy w §1, realizacja jest związana  z nowymi  miejscami pracy.

Kierownik ref. GKiM Małgorzata Wegner – odpowiedziała, że nie.  Dodała,  że są to zadania
związane tylko i wyłącznie w zakresie lokali i budynków gminnych, które nie zostały sprzedane.
Powierzenie nie dotyczy Wspólnot Mieszkaniowych.

Radny Wojciech Małkiewicz – zapytał czy  uchwała musi być na czas nieokreślony  uważa,  że
lepiej byłoby gdyby była na czas określony.

Kierownik  ref.  GKiM  Małgorzata  Wegner –  poinformowała,  że  szczegóły  zawarte  będą
w umowie; umowa zawarta będzie na czas określony z możliwością jej aneksowania. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna –  dodała, że uchwała jest na czas nieokreślony, natomiast
umowa będzie zawarta na rok.
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Tematy informacyjne:

Zastępca  Burmistrza  Ilona  Rybicka –  poinformowała, że  Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski
wyznaczył Zakład Gospodarki Komunalnej i Mieszkaniowej Sp. z o. o. w Kowalewie Pomorskim
jako podmiot,  w którym będzie wykonywana kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie
użyteczna.

Przewodniczący  Rady  Jerzy  Orłowski  –  poinformował,  że  wpłynęło  pismo  do  Rady
Miejskiej  od  Ogródków  Działkowych  ROD  „Jedność”  z  podziękowaniem  za  uzyskaną  pomoc
finansową oraz  z  prośbą  o to,  by w przyszłorocznym budżecie  Gminy zabezpieczyć  środki  na
kolejne wsparcie. Poinformował również o tym, że najbliższa Sesja Rady Miejskiej odbędzie się 26
listopada, natomiast kolejne posiedzenie Komisji odbędzie się 15 grudnia o godz. 1400, Sesja Rady
Miejskiej odbędzie się 29 grudnia br. o godz. 1300

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że spotkał się z Prezesem ZUW Ostrowite.
Rozmowa dotyczyła kończącej się umowy na obsługę sieci wodociągowo-kanalizacyjnej na terenie
naszej Gminy przez ZUW Ostrowite. 

Ad.8. Zapytania, sprawy różne.

Radna Jolanta Wypych -  zawnioskowała o likwidację zastoisk wody na chodniku wzdłuż ulicy
Odrodzenia w Kowalewie Pomorskim, oraz zawnioskowała o ujęcie w planie inwestycyjnym na
2021 r. zadania opracowanie dokumentacji na budowę oświetlenia ulicznego na ulicy Konwaliowej
i Narcyzowej w Kowalewie Pomorskim.

Przedstawiciel  Stowarzyszenia  Prywatnych  Przedsiębiorców  Miasta  i  Gminy  Kowalewo
Pomorskie „ DZIAŁAMY RAZEM”  Jacek Dębski   –  zaproponował by obniżyć  podatek od
środków transportu, zagwarantował, że jeżeli tak się stanie to  kolejne 3 samochody zarejestruje
w naszej Gminie. W związku z tym, że płaci podatki    w naszej Gminie, zasugerował by zrobić
drogę w Bielsku, w miejscu gdzie znajduje się jego siedziba firmy.

Przewodniczący Rady Jerzy Orłowski – podziękował za lokalny patriotyzm i dodał, że na terenie
naszej gminy jest wiele  firm transportowych. Zaproponował spotkanie z ich przedstawicielami, by
przedstawili  jakie są ich oczekiwania.

Radny Wojciech Małkiewicz – poinformował, że dzięki firmie Pana Dębskiego dużo kierowców
w naszej Gminie jest przez niego zatrudnionych.

Radny  Piotr  Strzelecki –  zapytał  czy  Pan  Dębski  występuje  w  imieniu  wszystkich
przedsiębiorców.

Przedstawiciel  Stowarzyszenia  Prywatnych  Przedsiębiorców  Miasta  i  Gminy  Kowalewo
Pomorskie „ DZIAŁAMY RAZEM” Jacek Dębski – odpowiedział, że tak.

Przewodniczący Komisji  Robert Bejgier – zaproponował by przeanalizować wszystkie stawki
podatków w innych branżach,  ponieważ  dotyczy  to wszystkich przedsiębiorców w naszej Gminie.

Skarbnik  Gminy  Magdalena  Górna –  poinformowała,  że  pojazdy  zarejestrowane  w  naszej
gminie dotyczą pojazdów powyżej 18 ton. Takich pojazdów jest 65 w naszej gminie.

Skarbnik  Gminy  Magdalena Górna –  zapytała  Pana Dębskiego w jakich  obszarach  miałyby
zostać pomniejszone  stawki podatku od środków transportu.
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Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  -   poinformował,  że  należy  pamiętać  o  tym,  że   jeżeli
obniżymy  podatek,  to  tym samym będą  mniejsze  wpływy do budżetu,  co  będzie  wiązało  się
z koniecznością  zrezygnowania z jakiegoś zadania  w budżecie. 

O godzinie 1644 posiedzenie Komisji opuścił Pan Jacek Dębski.

Radny Marcin Dunajski – poinformował, że ma być robiona droga obok Firmy Conkret, zapytał
co z pozostałą częścią drogi.

Burmistrz Miasta Jacek Żurawski – poinformował, że do tej pory od Firmy Conkret nie wpłynęła
żadna kwota na przebudowę tej drogi. 

Skarbnik Gminy Magdalena Górna –  zapytała  Radnych w jakim stopniu stawki podatku od
środków transportowych miałyby zostać obniżone.

Burmistrz  Miasta  Jacek  Żurawski  -   poinformował,  że  należy  zacząć  prowadzić  doraźne
rozmowy z przedsiębiorcami od stycznia 2021 roku. Zadeklarował, że spotka się z Panem Dębskim
i poinformuje go o tym, że o obniżeniu podatków można pomyśleć w przyszłym roku, a nie tydzień
przed Sesją.

Przewodniczący Rady Jerzy Orłowski – uważa, że jeśli stawki podatków pozostaną na poziomie
tegorocznych stawek, to  w pewnym stopniu wniosek Pana Dębskiego został załatwiony. 

Radny  Piotr  Strzelecki  -  poinformował,  że  w  Gminie  Lubicz  znajdują  się  potężne  firmy
transportowe, gdzie można sobie pozwolić na niskie podatki. 

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier –  zapytał na co zostaną złożone wnioski na projekty
rządowe do miejscowości po byłych Państwowych Gruntach Rolnych.

Burmistrz Miasta  Jacek Żurawski –  poinformował,  że  czeka  na spotkanie  z  Sekretarz Stanu
w Ministerstwie Rolnictwa i Rozwoju Wsi Panią Anną Gembicką, która wyjaśni na co i w jaki
sposób najlepiej przeznaczyć te pieniądze. Niestety sytuacja jaka panuje w kraju, nie pozwala na
takie spotkanie.

Przewodniczący  Komisji  Robert  Bejgier  –  poinformował,  że  zapoznał  się  z  Zarządzeniem
Burmistrza nr 121 z dnia 4 listopada. Zapytał czego dotyczy kwota na rzecz Opieki Społecznej
w wysokości 370 000,00 zł.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że dotyczy to dotacji na 500+ i dotacji na
fundusz alimentacyjny.

Przewodniczący Komisji Robert Bejgier – zapytał czy zostało to ujęte w budżecie.

Skarbnik Gminy Magdalena Górna – poinformowała, że dotacje przyjmowane są Zarządzeniem
Burmistrza, a nie uchwałą Rady Miejskiej.

Radny Grzegorz Regulski- poinformował, że mieszkańcy Wielkiej Łąki skarżą się na porowaty
asfalt.

Zastępca Burmistrza Ilona Rybicka – poinformowała, że jest to droga Powiatowa.

Ad.9. Zakończenie.

Wobec  wyczerpania  porządku  Przewodniczący  Komisji  o  godzinie  1729 zamknął  posiedzenie
Komisji.
Protokół zawiera 10 kolejno ponumerowanych stron.
Protokołowała:
M. Chądzyńska        
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